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Ledamöter Rashid Mohammed (V) Ordförande 
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Elvir Kazinic (S) 2:e vice ordförande §§8-13, §§15-31 
Anna Jonazon (S) 
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Kyllikki Iroegbu (S) 
Helene Wildner (V) §§8-31 
Mansur Jama (MP) 
Annika Friberg (M) 
Lotta Högström (M) 
Ghazal Saberian (SD) 
Åsa Nilsson Söderström (L) 
Patrick Amofah (C) §§8-31 
Bengt Ohlsson (S) §§1-7 ersätter Elvir Kazinic (S), §14 ersätter Elvir 
Kazinic (S) pga jäv 
Allan Ahmad (V) §§1-7 ersätter Helene Wildner (V) 
Kim Ekblom (C) §§1-7 ersätter Patrick Amofah (C) 
 

Ersättare Bengt Ohlsson (S) §§8-13, §§15-31 
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Azad Hassan (S) 
Letti Freivalds (S) 
Allan Ahmad (V) §§8-31 
Shannet Fessehazion (MP) 
Niklas Dahlstrand (M) 
Kerstin Thufvesson (M) 
Mauritz Jokela (M) 
Robert Westerlund (SD) 
Carolina Rosén (L) 
Kim Ekblom (C) §§8-31 
Mats Rydelius (M) 
 

Övriga närvarande Victoria Callenmark Stadsdelsdirektör 
Abdi-Nur Isse Avdelningschef 
Jonas Eliasson Avdelningschef §§8-31 
Sara Hallström Avdelningschef §§8-31 
Ingrid Brännström Avdelningschef §§8-31 
Helen Litzell Avdelningschef §§8-31 
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Adrian Göransson Avdelningschef §§8-31 
Jessika Von Malmborg Avdelningschef §§8-31 
Anna Birgersson Nämndsekreterare 
Christer Karlsson        SSR Personalföreträdare §§8-31 
Kristina Vennström     VISION Personalföreträdare §§8-31 
Riita Eddib         KOMMUNAL Personalföreträdare §§8-31 
 

Justerare Rashid Mohammed, Ole-Jörgen Persson 
 

Datum för justering 2023-10-02 
 

Paragraf §§1-31 
 

Sekreterare  
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ÄRENDELISTA 
§1 Val av justerare, dag för justering och godkännande av 

dagordning 
§2 Borttagen på grund av sekretess 
§3 Borttagen på grund av sekretess 
§4 Borttagen på grund av sekretess 
§5 Borttagen på grund av sekretess 
§6 Borttagen på grund av sekretess 
§7 Anmälan av sociala delegationens protokoll 
§8 Tertialrapport 2 2023 för Järva stadsdelsnämnd 
§9 Genomförandebeslut - Gruppbostad för personer med 

funktionsnedsättning enligt LSS på Tönsberg 5 
§10 Uppföljning av samverkan med föreningar genom 

idéburet offentligt partnerskap 
§11 Inrättande av brottsförebyggande råd 
§12 Val representanter till brottsförebyggande rådet 
§13 Riktlinjer för mat, måltider fysisk aktivitet i förskolan 
§14 Återrapportering föreningsbidrag 2022 
§15 Lokala riktlinjer för föreningsbidrag 
§16 Granskning av AIF Kista 
§17 Motion om hållbar matupphandling 
§18 Revidering av riktlinjer för serveringstillstånd 
§19 Remiss - Delbetänkandet - Etablering för fler – 

jämställda möjligheter till integration (SOU 2023:24) 
§20 Fler verktyg i socialtjänsternas arbete för att förebygga 

brott och stärka skyddet för barn 
§21 Revidering av riktlinjer för budget- och 

skuldrådgivning 
§22 Remiss - EU-kommissionens förslag till förordning 

och rådsbeslut om skydd för utsatta vuxna 
§23 Motion om att införa en obligatorisk 

bakgrundskontroll via belastningsregistret inför 
anställning inom omsorgen och äldreomsorgen 

§24 Anmälan till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS – kvartal 2 
2023 

§25 Anmälan av delegationsbeslut 
§26 Protokoll för pensionärsrådet 
§27 Protokoll för funktionshinderrådet 
§28 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter 
§29 Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 

augusti 
§30 Inkomna rapporter, protokollsutdrag med mera 
§31 Förvaltningens och nämndens information och frågor 
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§ 1 
Val av justerare, dag för justering och godkännande av 
dagordning  

Beslut  
Rashid Mohammed (V) och Ole-Jörgen Persson (M) utsågs att 
justera protokollet från dagens sammanträde. Justeringen äger rum 
den 2 oktober 2023. 
 
Dagordningen godkändes. 
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§ 2 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2023/276 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/276-1 Upphörande av umgängesbegränsning 
enligt 14 § 3 st LVU 
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2023/299 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/299-1 Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § FB 
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§ 4 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2023/262 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/262-1 Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § FB 
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§ 5 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2023/293 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/293-1 Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § FB 
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§ 6 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2023/315 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/315-1 Anmälan behov av särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 9 § Föräldrabalken (FB) 
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§ 7 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollen till handlingarna. 
 
  
Ärendet 
Anmälan av Järva sociala delegationens protokoll från den 30 
augusti 2023, den 6 september 2023, den 13 september 2023, den 
20 september 2023 och den 27 september 2023. 
  
Nämnden ajournerades mellan klockan 17.43-19.15 för 
allmänhetens frågestund (frågestunden startade klockan 18.00) och 
fika med allmänheten. Sammanträdet återupptogs klockan 19.30. 
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§ 8 
Tertialrapport 2 2023 för Järva stadsdelsnämnd  
JÄRVA 2023/336 
 

Beslut  
1. Tertialrapport 2 för år 2023 godkänns och överlämnas till 

kommunstyrelsen och stadens revisorer. 
2. Ansökan om medel för kapitalkostnader avseende stadsmiljö 

görs hos kommunstyrelsen om 1,0 mnkr. 
3. Ansökan om medel för kommunalt bostadsbidrag görs hos 

kommunstyrelsen om 0,3 mnkr. 
4. Ansökan om investeringsmedel för maskiner och inventarier 

görs hos kommunstyrelsen om 5,0 mnkr. 
5. Ansökan om stimulansbidrag för vård och omsorgsboenden 

inom äldreomsorgen görs hos kommunstyrelsen om 9,0 
mnkr. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Tertialrapport 2 följer upp de mål och indikatorer som 
kommunfullmäktige fastställt i stadens budget för 2023. I 
tertialrapporten redovisas resultat och analyser av nämndens arbete 
under perioden maj - augusti. 
 
Nämnden bidrar till att kommunfullmäktiges tre inriktningsmål 
uppfylls under året utifrån att 14 av kommunfullmäktiges 16 
verksamhetsområdesmål bedöms uppnås. Det 
verksamhetsområdesmål som inte bedöms uppnås är 1.5. Alla 
stockholmare ska ha tillgång till ett rikt kultur, idrotts- och 
föreningsliv samt 3.6. Tryggheten ska öka genom förebyggande 
insatser. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett särskilt uttalande: 
  
Särskilt uttalande 
Inför sammanslagningen till en stadsdelsnämnd uttryckte 
Liberalerna tidigt oro för att denna process skulle gå ut över 
socialtjänstens arbete. Tyvärr ser vi redan att våra farhågor verkar 
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besannas, och att de som drabbas värst är de barn och ungdomar 
som redan har det svårt. 
Forskning från skolan visar att skolframgång är en av de starkast 
skyddande faktorerna för alla barn. Därför är det mycket oroande att 
endast 59% av de barn som stadsdelen har placerat nådde målen i 
kärnämnena i grundskolan under vårterminen 2023. Det är långt 
under stadens mål på 75 procent. Det kan noteras att den tidigare 
siffran (HT 2022) var 71,4 procent i Spånga-Tensta och 68,7 
procent i Rinkeby-Kista. 
Vi noterar också att antalet orosanmälingar har sjunkit. Totalt har 1 
534 anmälningar om oro för barn inkommit i nya ärenden. Det är 
155 färre jämfört med samma period förra året. Detta är en viktig 
siffra att hålla koll på framöver. För tyvärr misstänker vi att det 
sjunkande talet inte handlar om en förbättring för barnen i området, 
utan snarare en sjunkande anmälningsbenägenhet. Det är mycket 
allvarligt, eftersom tidiga insatser alltid är de bästa. Om vi inte får 
kännedom om barns problem i tid hinner problemen ofta växa sig 
större. Med detta i åtanke måste förvaltningens och samhällets 
förtroendeskapande arbete intensifieras och 
desinformationskampanjer effektivt motarbetas. 
Att det finns problem på barn-och ungdomsenheten beror till största 
del på att vår stadsdel har svåra sociala problem, men vi är 
övertygade om att den ogenomtänkta sammanslagningen har 
förvärrat dessa problem. 
  
Bristerna i arbetet med barn och unga ger också ekonomiska 
konsekvenser. Prognosen för verksamhetsområdet Barn- och 
Ungdom visar nu ett underskott på 14 miljoner kronor. Den 
huvudsakliga förklaringen till avvikelsen är ökade kostnader för 
köpta placeringar, främst inom LVU. 
De ekonomiska konsekvenserna blir särskilt kännbara för 
stadsdelen eftersom den nuvarande majoriteten har avskaffat den 
skyddsfond där vi tidigare kunde söka ersättning för 
placeringskostnader. 
  
Vi kan konstatera att med den budget som Liberalerna lade fram för 
2023 hade situationen för barn och unga i Järva troligtvis sett 
mycket bättre ut idag. Vi hade sluppit den tids-och resurskrävande 
sammanslagningen och det hade funnits en skyddsfond på 50 
miljoner där stadsdelen hade fått sina omkostnader för dyra 
placeringar ersatta. Då kunde de 14 miljoner vi nu går back istället 
ha använts till mer kostnadseffektiva förebyggande åtgärder. 
 
Handlingar i ärendet 

 1313415 (Godkänd - R 1) Tertial 2 2023 för Järva 
stadsdelsnämnd  

 1313006 Bilaga 1 SDN01 
 1313007 Bilaga 2-Ansökan om budgetjusteringar för 

särskilda ändamål 
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§ 9 
Genomförandebeslut - Gruppbostad för personer med 
funktionsnedsättning enligt LSS på Tönsberg 5  
JÄRVA 2023/332 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förslaget om nybyggnation av 

en gruppbostad enligt LSS för sex lägenheter i Husby till en 
första årshyra om 2,3 mnkr av Micasa Fastigheter AB. 

2. Stadsdelsnämnden begär att kommunstyrelsens ekonomi- 
och trygghetsutskott godkänner förslaget om en ny 
gruppbostad enligt LSS om sex lägenheter. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsförvaltning, särskilt stadsdelsområde Kista samt 
delvis Husby och Akalla, kommer att växa kraftigt de kommande 
åren. Stadsdelsförvaltningen har behov av nya gruppbostäder som 
en utökning på grund av detta, men även som ersättning för 
bostäder som inte uppfyller gällande bostadsnorm. Förvaltningen 
har planerat en ny gruppbostad om sex lägenheter i Husby 
tillsammans med Micasa Fastigheter. Inflyttning beräknas till första 
kvartalet 2025. I maj 2020 godkändes ett genomförandeärende för 
projektet. Kostnaderna har dock ökat, bland annat på grund av 
kraftigt ökad internränta och att inkomna anbud i 
upphandlingsskede har varit generellt dyrare, med anledning av 
världsläget och de där på höjda priserna vilka särskilt drabbat 
byggsektorn, än vad som uppskattats i tidigare skeden. Därför går 
ärendet upp för ett reviderat genomförandebeslut. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1325666 (Godkänd - R 1) Ny gruppbostad Tönsberg 5 - 
genomförandebeslut 

 1325645 Bilaga 1 Hyresoffert inför genomförandebeslut - 
Tönsberg 5 
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§ 10 
Uppföljning av samverkan med föreningar genom 
idéburet offentligt partnerskap  
Kvinnocenter Tensta-Hjulsta 2022 
JÄRVA 2023/165 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att godkänna redovisningen av IOP 
med föreningen Kvinnocenter i Tensta-Hjulsta för 2022 och lägga 
den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har ingått samarbeten med sex 
föreningar i form av överenskommelser om idéburet offentligt 
partnerskap (IOP). Detta är en återredovisning och uppföljning av 
samverkansöverenskommelsen med Kvinnocenter i Tensta-Hjulsta. 
Kvinnocenter i Tensta-Hjulsta har i huvudsak uppfyllt åtaganden 
inom samverkansöverenskommelsen. Förvaltningen föreslår att 
nämnden godkänner redovisningen och lägger den till handlingarna 
 
  
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Fadumo Dahir Igal (S) i ärendets 
handläggning eller beslut. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1310019 (Godkänd - R 1) Kopia av Uppföljning av IOP 
2022, Kvinnocenter Tensta-Hjulsta 

 1310010 Överenskommelse om IOP med Kvinnocenter 
 1294721 Rapport om årsredovisning 2022 
 1294722 Årsbokslut 2022 
 JÄRVA 2023/165-1 Redovisning IOP 2022 
 JÄRVA 2023/165-1.1 Årsmötesprotokoll 2023 
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§ 11 
Inrättande av brottsförebyggande råd  
JÄRVA 2023/192 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden beslutar att inrätta ett brottsförebyggande 

råd i enlighet med förvaltningens förslag. 
2. Stadsdelsnämnden godkänner arbetsordningen för det lokala 

brottsförebyggande rådet i enlighet med bilaga 1. 
3. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Sammanfattning av ärendet  
För att stärka invånarnas trygghet och för att arbeta mot de 
målsättningar som finns inom Fokus Järva föreslår förvaltningen att 
inrätta ett lokalt brottsförebyggande råd. Förslaget ska även ses i 
ljuset av att staden och förvaltningen verkar för att inget område ska 
finnas med på polisens lista över utsatta områden år 2025. 
 
Syftet med rådet ska vara att skapa ett forum för tvärsektoriell 
dialog och ge möjlighet att samordna deltagarnas resurser. 
 
Förvaltningen föreslår att bjuda in representanter från 
stadsdelsnämnden, stadsdelsförvaltningen, de kommunala skolorna 
i stadsdelsområdet, lokalpolisområde Järva, brandförsvaret, stadens 
ordningsvakter, den lokala buss- och tunnelbanebolagen, 
fastighetsbolagen och företagarföreningarna inom stadsdelsområdet. 
 
Det som framför allt särskiljer rådet från förvaltningens övriga 
brottsförebyggande forum är att nämndens politiker deltar i rådet 
och får möjlighet till regelbunden kontakt med övriga parter. Val av 
nämndens representanter genomförs vid ett tillfälle per år. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/192-1 (Godkänd - R 1) Inrättande av 
brottsförebyggande råd (BRÅ) 

 JÄRVA 2023/192-2 Bilaga 1. Arbetsordning lokalt 
brottsförebyggande råd 
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§ 12 
Val representanter till brottsförebyggande rådet  
Perioden 2023-09-28 – 2023-12-31 
JÄRVA 2023/193 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd beslutar att utse Azad Hassan (S) att, 

förutom ordföranden och 1:a vice ordföranden i 
stadsdelsnämnden, ingå i stadsdelsnämndens 
brottsförebyggande råd under perioden 2023-09-28- 2023-
12-31. 

2. Järva stadsdelsnämnd beslutar att utse Åsa Nilsson 
Söderström (L) att, förutom ordföranden och 1:a vice 
ordföranden i stadsdelsnämnden, ingå i stadsdelsnämndens 
brottsförebyggande råd under perioden 2023-09-28- 2023-
12-31. 

3. Järva stadsdelsnämnd beslutar att utse Elvir Kazinic (S) som 
ersättare för ordföranden. 

4. Järva stadsdelsnämnd beslutar att utse Annika Friberg (M) 
som ersättare för 1:a vice ordföranden. 

5. Järva stadsdelsnämnd beslutar att utse Allan Ahmad (V) 
som ersättare för Azad Hassan (S). 

6. Järva stadsdelsnämnd beslutar att utse Kim Ekblom (C) som 
ersättare för Åsa Nilsson Söderström (L). 

7. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd godkände den 28 september 2023 inrättande 
av brottsförebyggande råd i Järva stadsdelsnämnd. 
Stadsdelsnämnden ska varje år utse två ledamöter att, förutom 
ordföranden och 1:a vice ordföranden ingå i stadsdelsnämndens 
brottsförebyggande råd (Brå). Personliga ersättare ska också utses. 
Stadsdelsnämndens ordförande är ordförande i Brå. Ersättare för 
ordförande är stadsdelsnämndens 1:a vice ordförande. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Ghazal Saberian (SD) deltar inte i beslutet. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 1328775 (Godkänd - R 2) Val till brottsförebyggande rådet 

2023 
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§ 13 
Riktlinjer för mat, måltider fysisk aktivitet i förskolan  
JÄRVA 2023/280 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd antar Riktlinjer för mat, måltider och fysisk 
aktivitet i kommunala förskolor i Stockholms stad. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads kommunala förskolor ska lära barn att grundlägga 
en hälsosam livsstil och tydliggöra sambandet mellan goda 
matvanor, fysisk aktivitet och hälsa. Energi- och näringsriktiga, 
goda och välkomponerade måltider inom förskolan, i kombination 
med rörelse under dagen, ger barn goda förutsättningar att delta i 
förskolans utbildning och undervisning. Måltiderna ska även 
grundlägga goda matvanor som är hållbara för miljön. 
Måltiderna är hela förskolans ansvar och det är viktigt att skapa de 
bästa förutsättningarna för barnen att trivas vid måltidssituationen. 
Genom att visa på bra vanor vad gäller kost och fysisk aktivitet 
bidrar förskolan till ökad jämlikhet i folkhälsa. Att måltiderna är 
energi- och näringsriktiga är betydelsefullt för alla, men för vissa 
barn kan detta vara extra betydelsefullt och måltiderna är därför ett 
viktigt led i det hälsofrämjande arbetet. 
 
Riktlinjer för mat, måltider och fysisk aktivitet i kommunala 
förskolor i Stockholms stad utgår Livsmedelverkets Nationella 
riktlinjer för måltider i förskolan och mål och indikatorer i 
Stockholms stads budget. Riktlinjerna syftar till att barnens mat 
alltid ska vara god, näringsrik och säker. Specialkost och anpassade 
måltider ska serveras på grund av medicinska skäl. Förskolorna ska 
arbeta för att minska miljö- och klimatpåverkan genom att bland 
annat minska matsvinnet, öka andelen ekologiska livsmedel och 
vegetariska rätter. Vidare ska måltidernas likvärdiga kvalitet 
säkerställes och bidra till en mer jämlik folkhälsa. 
 
Förskolorna i Järva har olika förutsättningar för matlagning utifrån 
exempelvis kökens klassning, storlek och utrustning. Samvaro med 
andra barn och vuxna, trevligt bemötande och en trivsam miljö är 
avgörande för en positiv måltidsupplevelse. Vidare fokuserar 
riktlinjerna på att den mat som serveras hanteras korrekt och säkert. 
Personalen har hög kompetens och ges regelbundna utbildningar för 
att välja rätt råvaror av hög kvalitet, göra hälsosamma val, och att 
använda resurserna på rätt sätt. Livsmedelsverkets måltidsmodell 
ska vara utgångspunkt vid planering av måltider. Modellen består 
av sex delar som tillsammans er en helhetssyn på måltiderna; God, 
integrerad, trivsam, miljösmart, näringsriktig och säker. En plan ska 
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utformas i varje förskoleområde för hur delarna i måltidsmodellen 
ska integreras i förskolan. Samtliga måltider under dagen ska 
uppfylla Livsmedelsverkets rekommendationer och matsedeln ska 
vara omväxlande och tilltalande. Rektor ansvarar för upprättande av 
matsedel utifrån riktlinjernas intentioner. 
 
Det finns stora skillnader i folkhälsa inom Stockholms stad, såväl 
som i övriga landet. Dessa skillnader ska utjämnas så att barn får 
jämlika möjligheter att växa. Fysisk aktivitet tillsammans med bra 
mat ger goda förutsättningar för lärande i förskolan och är 
grundläggande för att bidra till en förbättrad folkhälsa. Fysisk 
aktivitet ska ske vid vardagsaktiviteter, vid generella 
rörelsetillfällen och specifik undervisning i rörelse. 
 
Gemensamma utgångspunkter för rörelse och fysisk aktivitet i 
Järvas kommunala förskolor kommer att arbetas fram under 
kommande år. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/280-1 (Godkänd - R 1) Riktlinjer för mat, 
måltider och fysisk aktivitet för kommunala förskolor i Järva 

 JÄRVA 2023/280-2 Bilaga - Riktlinjer för mat, måltider och 
fysisk aktivitet i kommunala förskolor i Stockholms stad 
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§ 14 
Återrapportering föreningsbidrag 2022  
JÄRVA 2023/217 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen 4 inclusion 

ideell återrapportering för 2022. 
2. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen 4H-Klubb 

återapportering för 2022. 
3. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen 

Arrangemangsgruppen Akalla Bys återapportering. Järva 
stadsdelsnämnds återkräver delar av beviljat belopp om 
14 376 kronor för 2022. 

4. Järva stadsdelsnämnd godkänner inte föreningen Eritreanska 
föreningen återapportering och återkräver hela beloppet om 
15 000 kronor för 2022 

5. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Existera 
återapportering för 2022. 

6. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Husby 
Frikyrkoförsamling återrapportering för 2022. 

7. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Husby Konst & 
Hantverksförening återapportering för 2022. 

8. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Internationella 
Bekantskaper återapportering för 2022. 

9. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningens Kista SC 
KFUM återapportering för 2022. 

10. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Kodcentrums 
återapportering för 2022. 

11. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Norra Järva 
Scoutkår återapportering och återkräver delar av beviljat 
belopp om 3 525 kronor för 2022 

12. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Rinkeby 
Folkets Hus återrapportering för 2022. 

13. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Simklubben 
H2O återrapportering för 2022. 

14. Järva stadsdelsnämnd godkänner Sommar på torget Kista 
återapportering för 2022. 

15. Järva stadsdelsnämnd godkänner inte föreningen Sveriges 
Ung och Vuxen Academy återrapportering och återkräver 
hela det beviljade beloppet för 2022. 

16. Järva stadsdelsnämnd godkänner The Global Village 
återapportering för 2022. 

17. Järva stadsdelsnämnd godkänner Verdandi (ansökan om 
lovverksamhet) återrapportering för 2022. 

18. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Verdandi 
(ansökan om sommarverksamhet) återapportering för 2022. 

 

Sida 23 (52)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2023 
 

2023-09-28 

Sammanfattning av ärendet  
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd beviljade föreningsbidrag för 2022 
till 19 föreningar med en sammanlagd summa om 1 195 000 kronor. 
Förvaltningen har granskat inkomna handlingar och i 
bedömningarna tillämpat nämndens riktlinjer för föreningsbidrag. 
Av de 19 föreningar som beviljades bidrag 2022 har 16 inkommit 
med kompletta återapporteringar och 3 delvis eller inte alls. 
Flertalet inkomna redovisningar motsvarar de krav som ställs i 
nämndens riktlinjer. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner återrapporteringar 
från föreningen 4 inclusion ideell förening, 4H-Klubb, Existera, 
Husby Frikyrkoförsamling, Husby Konst & Hantverksförening, 
Internationella Bekantskaper, Kista SC KFUM, Kodcentrum, 
Rinkeby Folkets Hus, Simklubben H2O, The Global Village och 
Verdandi (ansökan om lov- och sommarlovsverksamhet). Även 
återrapporteringarna från Föreningarna Arrangemangsgruppen 
Akalla By och Norra Järva Scoutkår föreslår förvaltningen 
godkänna och att delar av beloppet återkrävs. Förvaltningen föreslår 
att nämnden inte godkänner Eritreanska föreningen och Sveriges 
Ung och Vuxen Academy. 
 
  
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Elvir Kazinic (S) och Fadumo Dahir Igal 
(S) i ärendets handläggning eller beslut. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/217-2 (Godkänd - R 1) Återrapportering 
föreningsbidrag 2022 

 JÄRVA 2023/217-3 Bilaga 1 - Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnds riktlinjer för föreningsbidrag 

 1313819 Bilaga 2 - Återrapportering av föreningsbidrag för 
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning 2022 
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§ 15 
Lokala riktlinjer för föreningsbidrag  
Förslag på riktlinjer för föreningsbidrag för Järva 
stadsdelsnämnd. 
JÄRVA 2023/307 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens förslag till lokala riktlinjer för 
föreningsbidrag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I och med sammanläggningen har förslag för nya lokala riktlinjer 
för föreningsbidrag för Järva stadsdelsnämnd tagits fram. Förslaget 
syftar till att ge information till föreningar om förutsättningarna för 
föreningsbidrag från Järva stadsdelsnämnd. De syftar till att ge 
tjänstemän stöd i arbetet med handläggning och nämnden stöd i 
beslutsfattandet. Förslaget innebär att föreningsbidrag söks och 
beviljas en gång per år, bidrag kan beviljas om maximalt 100 000 kr 
och den verksamhet som ges bidrag ska vara ett komplement till 
nämndens verksamheter och tillföra ett värde för befolkningen. 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 
förslag till lokala riktlinjer för föreningsbidrag. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Åsa Nilsson Söderström m.fl. 
(L) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden skulle 
återremittera ärendet. 
  
Ghazal Saberian (SD)  ansluter sig till Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) 
och Åsa Nilsson Söderström m.fl. (L) förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Stadsdelsnämnden beslutade att avgöra ärendet 
idag. 
  
Därefter föreslog ordföranden Rashid Mohammed (V) att nämnden 
skulle besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  

Sida 25 (52)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2023 
 

2023-09-28 

Reservation  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderström m.fl. (L) och 
Ghazal Saberian (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag. 
  
Förslag till beslut 
att återremittera förvaltningens förslag till beslut och be 
förvaltningen beakta de synpunkter som framkommer enligt nedan 
innan ett ärende framläggs för nämnden för beslut: 
  
Det framlagda förslaget till lokala riktlinjer för föreningsbidrag i 
Järva stadsdelsnämnd hade tjänat på en så bred politisk förankring 
som möjligt. Vi beklagar att det inte varit majoritetens intention att 
förankra förslaget på ett sådant sätt att riktlinjerna håller genom 
flera mandatperioder oberoende av majoritet i stadsdelsnämnden. 
  
Vissa delar av förslaget är bra. Särskilt vill vi lyfta förslaget om att 
en förening enbart kan tilldelas maximalt 100 000 kronor i bidrag 
för ett verksamhetsår. Som huvudregel anser även vi att tilldelning 
enbart kan ske en gång per år – vilket stått i riktlinjerna tidigare 
men som majoriteten för 2023 valde att göra ett avsteg ifrån utan att 
förankra genom beslut i stadsdelsnämnden. Om avsteg görs från 
detta ska avstegen förankras genom beslut i stadsdelsnämnden. 
En av vår stadsdels stora utmaningar är den bristande integrationen 
mellan Spånga och övriga delar av stadsdelsområdet. Därför vill vi 
lägga till ytterligare en övergripande målsättning med 
föreningsbidraget – ”Främja integrationen mellan Spånga och 
övriga delar av stadsdelsområdet” 
Vi anser det vara av vikt stärka demokrativillkoren för att en 
förening ska kunna få bidrag. Detta betyder bland annat att 
föreningar som samverkar med, eller är närstående odemokratiska 
strukturer eller regimer eller organisationer som inte agerar i 
demokratisk anda ska nekas bidrag. En organisation som hyr lokaler 
av staden i stadsdelsområdet ska heller inte kunna överlåta dessa 
lokaler till organisationer som stödjer, är en del utav eller står nära 
odemokratiska organisationer, regimer eller strukturer och samtidigt 
kunna erhålla bidrag från stadsdelen. 
Här behöver riktlinjerna stärkas upp och förtydligas. 
Ytterligare vi vill ha inarbetat i riktlinjerna är: 
Att identiteterna för organisationens företrädare i styrelsen 
ansvariga för ansökan styrks genom kopierad/scannad giltig svensk 
legitimation.  
Att medlemsantal kan styrkas genom erlagda medlemsavgifter. 
Att organisationens verksamheter tydligt och konkret kopplar mot 
de mål som är giltiga för ansökan. Måluppfyllelse ska styrkas i 
återredovisning till stadsdelen såväl kvalitativt som kvantitativt. För 
genomförda verksamheter redovisas hur sökta medel använts. 
Att adress till eventuell föreningslokal bifogas ansökan.  
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Att företrädare utses för kommunikation med stadsdelen rörande 
verksamheten, ansökan och föreningens ekonomi.  
Att tilldelade medel används för verksamheter inom stadsdelen. Vi 
anser vidare att stadsdelens kontroll av organisationer som får 
bidrag ska öka, att uppföljning ska ske mer strukturerat än idag och 
att stadsdelens sanktionsmöjligheter ska öka. Det gäller till exempel 
när organisationer använder tilldelade bidrag felaktigt, inte ger 
förvaltningen tillförlitlig information i form av bokslut och 
verksamhetsredovisningar. Det kan också handla om att de 
demokratiska strukturerna är otillräckliga eller att organisationens 
egna stadgar inte följs. Återbetalning vid fel användning av stöd är 
en självklarhet. Polisanmälan bör även tillkomma som en punkt i 
riktlinjerna där förhållandena är sådana att detta är en adekvat 
möjlighet. 
Viktigt är även att förvaltningen har på plats de strukturer som gör 
att oannonserade verksamhetsbesök kan ske kontinuerligt under 
verksamhetsåret. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/307-1 (Godkänd - R 1) Lokala riklinjer för 
föreningsbidrag  

 JÄRVA 2023/307-2 Bilaga - Lokala riktlinjer för 
föreningsbidrag 
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§ 16 
Granskning av AIF Kista  
JÄRVA 2023/102 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger granskningsrapporten till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde i februari 2023 
fattade nämnden beslut om att granska om de bidrag som lämnades 
under föregående mandatperiod till föreningen AIF Kista har 
använts på korrekt sätt. Förvaltningen har genomfört en fördjupad 
granskning som återfinns som bilaga 1 i detta ärende. Förvaltningen 
bedömer att den fördjupade granskningen inte bör föranleda 
ytterligare åtgärder från nämnden. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Ghazal Saberian (SD) ansluter sig till Ole-Jörgen m.fl. (M) förslag. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett tilläggsyrkande. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förvaltningens 
förslag mot Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) förslag och fann att 
nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Därefter ställde ordföranden Rashid Mohammed (V) förvaltningens 
förslag mot Åsa Nilsson Söderström (L) tilläggsyrkande och fann 
att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Ghazal Saberian (SD) ansluter sig 
till Åsa Nilsson Söderström (L) tilläggsyrkande. 
  
Reservation 1 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
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1. att Järva stadsdelsnämnd, mot bakgrund av det som 
framkommit i granskningen om felaktiga uppgifter som kan 
ha påverkat föreningsbidragen, ska uppdra till förvaltningen 
att återkomma med återbetalningskrav till AIF Kista 
gällande tilldelat föreningsbidrag 2018-2022 

2. att stadsdelsnämnden inte beviljar AIF Kista nya 
föreningsbidrag förrän felaktigheterna som framkommit i 
granskningen åtgärdats av föreningen 
  

Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet begärde tidigare i år en 
särskild granskning av AIF Kista mot bakgrund av vad som 
framkommit dels genom idrottsnämndens granskning och 
polisanmälan av föreningen samt dels mot bakgrund av mediala 
skriverier om hur föreningen använt det stöd den tilldelats från 
Stockholms stad. 
  
Vi fick ej gehör för vårt krav om en fördjupad granskning utförd av 
en extern part, utan den nuvarande vänstermajoriteten beslutade att 
stadsdelsförvaltningen själva skulle göra granskningen. 
  
Vi konstaterar att granskningen nu avslutats och att förvaltningen 
finner skäl att påpeka en rad brister i hur föreningen agerat. 
Utredaren bedömer att uppgifterna som föreningen har lämnat till 
förvaltningen innehåller felaktigheter som kan ha påverkat beslut 
om föreningsbidrag. 
  
Utredaren konstaterar bland annat att i granskningen att det har 
upprättats flera olika originaldokument av årsmöteshandlingar, att 
det redovisade medlemsantalet inte överensstämmer med 
redovisade intäkter från medlemsavgifter och att det saknas 
information om hur föreningsbidraget har använts. Utredaren menar 
därför att detta väcker frågor om riktigheten och tillförlitligheten i 
de uppgifter föreningen lämnat. 
  
Uppgifterna som framkommer i granskningen är allvarliga. Det är 
därför med förvåning vi tar del av förvaltningens förslag till beslut 
om att inga ytterligare åtgärder eller sanktioner föreslås. Vi delar 
inte förvaltningens uppfattning och kan inte medverka till att enbart 
lägga granskningen till handlingarna. Frågan är berör inte bara AIF 
Kista, utan är av principiell betydelse. Den handlar om att staden 
måste värna skattebetalarnas pengar och upprätthålla förtroendet för 
välfärdssystemen, och tillse att statens egna riktlinjer för 
bidragsgivning efterlevs.  
  
Vi anser därför att Järva stadsdelsnämnd, mot bakgrund av det som 
framkommit i granskningen om felaktiga uppgifter som kan ha 
påverkat föreningsbidragen, ska uppdra till förvaltningen att 
återkomma med återbetalningskrav till AIF Kista gällande tilldelat 
föreningsbidrag 2018-2022. Det vill säga, att följa upp 

Sida 29 (52)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2023 
 

2023-09-28 

granskningen som nu har gjorts för att fastställa hur mycket AIF 
Kista ska betala tillbaka till stadsdelsnämnden som en konsekvens 
av att den har lämnat felaktiga uppgifter.   
Vi anser även att stadsdelsnämnden inte ska bevilja AIF Kista nya 
föreningsbidrag förrän felaktigheterna som framkommit i 
granskningen åtgärdats av föreningen. 
  
Reservation 2 
Åsa Nilsson Söderström (L) och Ole-Jörgen Persson 
m.fl. (M) och Ghazal Saberian (SD) reserverade sig mot nämndens 
beslut till förmån för eget tilläggsyrkande: 
  
Tilläggsyrkande 
Att AIF Kista åläggs att inkomma med rapport för 2022 omgående. 
Om så inte skett senast vid årets utgång bör hela summan som 
utbetalats för 2022 återkrävas. 
  
Motivering:  
Under mötets gång har det kommit till vår kännedom att AIF Kista 
fått tillåtelse att lämna in sin redovisning för 2022 senare än 
riktlinjerna medger. Vi menar att det är olyckligt att reglerna 
frångåtts på detta sätt. 
 
Handlingar i ärendet 

 1309227 (Godkänd - R 1) Kopia av Tjut AIF Kista 
 1235389 Bilaga 1 Rapport Fördjupad granskning AIF Kista 

(005) 
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§ 17 
Motion om hållbar matupphandling  
Svar på remiss från Kommunstyrelsen, Dnr 2023/687 
JÄRVA 2023/156 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 
som yttrande över remissen till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har överlämnat en remiss till Järva 
stadsdelsnämnd gällande en motion till kommunfullmäktige från 
Centerpartiet om hållbar matupphandling. Motionen föreslår ett 
stadsövergripande mål om 100 procent svenskt vid matupphandling 
där så är möjligt. I praktiken innebär målet att stadens upphandling 
av mat inriktar sig på det som är producerat enligt svenska 
produktionsregler samt att svenska livsmedel ska vara 
förstahandsvalet om det är klimatsmart och stärker den svenska 
självförsörjningen. 
 
Förvaltningen arbetar för att nå stadens indikatorer om hög andel av 
ekologiskt livsmedel, låg klimatpåverkan från livsmedel samt hög 
andel av inköpta animalier med krav på djurskydd och restriktiv 
antibiotikaanvändning i nivå med svensk lagstiftning. 
Upphandlingen av livsmedel sker centralt i staden och är inte inom 
ramen för stadsdelsnämndens ansvarområde och befogenhet. 
Förvaltningen lyfter dock upp vikten av att de mål som sätts upp ska 
vara möjliga att uppnå utifrån det utbud som upphandlade 
leverantörer tillhandahåller, samt av att utforma kvantitativa och 
uppföljningsbara mål. Vidare ser förvaltningen svårigheter i 
förslaget när det gäller att bedöma om ett importerat livsmedel kan 
ersättas med ett svenskproducerat. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Patrick Amofah (C)  lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Ghazal Saberian (SD) ansluter sig till Patrick Amofah (C) förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation  
Patrick Amofah (C) och Ghazal Saberian (SD) reserverade sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 
  
Förslag till beslut 

1. Att stadsdelsnämnden tillstyrker motionen 
2. Att därutöver anföra: 

  
Kommunstyrelsen har överlämnat en remiss till stadsdelsnämnden 
gällande en motion om hållbar matupphandling. Upphandling av 
livsmedel sker centralt i staden och är inte inom ramen för 
stadsdelens befogenhet. 
  
Tillagning av måltider och måltidsupplevelser är en viktig del av 
stadsdelens kärnverksamheter såsom förskola och äldreomsorg. 
Stadsdelsnämnden har också ett antal mål för sin verksamhet som 
handlar om hållbarhet, beredskap och mångfald. Det är därför 
rimligt att stadsdelsnämnden har åsikter kring upphandlingen av 
livsmedel. 
  
Höjd produktion av svenska livsmedel är både klimatsmart och 
viktigt i tider av krig och kris i vårt närområde. Upphandlingar är ett 
strategiskt verktyg inte bara för en hållbar kommunal ekonomi utan 
också för att använda stadens marknadsmakt till att stärka 
förutsättningarna för matproduktion i enlighet med svenska regler 
med tydliga krav på djurskydd och restriktiv antibiotikaanvändning 
för en hållbar samhällsutveckling. 
  
Mot bakgrund av detta vore det klokt och smart att sätta ett 
stadsövergripande mål om 100 procent svenskt vid matupphandling 
där det är klimatsmart och så är möjligt enligt upphandlingslagen. 
Det kan till exempel innebära att vissa importerade råvaror ersätts 
av svenskproducerade alternativ, såsom ris med havreris eller 
korngryn. Det innebär självfallet inte att stoppa inköp av varor som 
inte produceras i Sverige men även här bör man se över hur valet av 
råvara kan minska klimatavtrycket, bidra till stärkta miljö- och 
djurskyddskrav eller på andra sätt vara positivt ur ett säkerhets- och 
beredskapsperspektiv. 
  
Järva och Stockholm ska ta ansvar för klimatet och bidra till lokal, 
regional och svensk självförsörjningsgrad. Nya upphandlingsmål är 
en klok och billig investering oavsett eventuella initiala 
merkostnader. Motionen bör därför tillstyrkas.  
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/156-4 Motion om hållbar matupphandling 
 JÄRVA 2023/156-3 Bilaga 1 - Motion om hållbar 

matupphandling 
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 JÄRVA 2023/156-2 Bilaga 2 - Följebrev Motion om hållbar 
matupphandling 

 

Sida 33 (52)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2023 
 

2023-09-28 

§ 18 
Revidering av riktlinjer för serveringstillstånd  
Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2023/754 
JÄRVA 2023/162 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att förvaltningens tjänsteutlåtande 
överlämnas som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsförvaltning har av kommunstyrelsen i Stockholms 
stad mottagit remiss som rör revidering av riktlinjer för 
serveringstillstånd. 
 
Stockholms stads nuvarande riktlinjer för serveringstillstånd antogs 
av kommunfullmäktige 2016-03-21. Socialförvaltningen har 
uppmärksammat behov av att revidera och uppdatera nuvarande 
riktlinjer. Syftet med riktlinjerna är att säkerställa rättssäkerhet och 
likställighet i staden när det gäller utredning och bedömning 
gällande serveringstillstånd för att det ska vara möjligt att i förväg 
bedöma om det går att få ett tillstånd. Tillståndsprövningen inom 
alkoholområdet ska baseras på objektiva, tydliga och i lag, 
förordning eller myndighetsföreskrifter fastställda kriterier, se 
prop.1994/95:89 s. 55. 
 
De föreslagna förändringarna i riktlinjerna innebär att vissa texter 
uppdaterats utifrån den tillämpning och de arbetssätt som gäller 
idag samt att viss terminologi och myndigheters namn uppdaterats. 
 
Förvaltningen har inget att erinra mot förslaget och föreslår till 
nämnden att detta tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
remissen. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/162-5 Revidering av riktlinjer för 
serveringstillstånd 

 JÄRVA 2023/162-1 Bilaga 1 - Tjänsteutlåtande - Revidering 
av riktlinjer för serveringstillstånd 
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 JÄRVA 2023/162-4 Bilaga 4 - Exempel på remissvar från 
stadsdelsnämnd 

 JÄRVA 2023/162-3 Bilaga 3 - Stockholms stads riktlinjer 
för serveringstillstånd 

 JÄRVA 2023/162-2 Bilaga 2 - Följebrev Revidering av 
riktlinjer för serveringstillstånd 
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§ 19 
Remiss - Delbetänkandet - Etablering för fler – jämställda 
möjligheter till integration (SOU 2023:24)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
JÄRVA 2023/181 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat delbetänkandet – ”Etablering för 
fler – jämställda möjligheter till integration” (SOU 2023:24) till 
Järva stadsdelsnämnd för yttrande. 
 
I utredningens uppdrag ingår bland annat att föreslå om målgruppen 
för Arbetsförmedlingens etableringsprogram bör utvidgas samt hur 
framtiden för etableringsprogrammet kan anpassas så att den inte 
begränsar möjligheten att ta del av insatser. Det innefattar även att 
föreslå hur etableringsprogrammet kan bli mer flexibelt för 
nyanlända som står långt från arbetsmarknaden, och lämna 
nödvändiga författningsförslag. 
 
Förvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till de förslag som anges 
i delbetänkandet och föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/181-2 Etablering för fler - jämställda 
möjligheter till integration (SOU 2023:24) 

 JÄRVA 2023/181-1 Bilaga 1 - Följebrev Delbetänkandet - 
Etablering för fler - jämställda möjligheter till integration 
(SOU 2023:24 

 JÄRVA 2023/181-1.1 Bilaga 2 - Remissmissiv - 
Delbetänkandet - Etablering för fler - jämställda möjligheter 
till integration (SOU 2023:24) 
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 JÄRVA 2023/181-1.2 Bilaga 3 - Remiss - Delbetänkandet - 
Etablering för fler - jämställda möjligheter till integration 
(SOU 2023:24) 
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§ 20 
Fler verktyg i socialtjänsternas arbete för att förebygga 
brott och stärka skyddet för barn  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2023/834. 
JÄRVA 2023/214 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Remiss av Socialdepartementet, via kommunstyrelsen, inkommer 
till förvaltningen i juli 2023. Socialdepartementet har haft i uppdrag 
att utreda frågor som handlar om socialnämnders arbete med barn 
och om utökade möjligheter att inhämta och utbyta uppgifter inom 
socialtjänsten för att förebygga brott och stärka skyddet för barn. 
Författningsändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2025. 
Förvaltningen har ombetts att yttra sig gällande 
författningsändringarna. 
 
Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd överlämnar 
tjänsteutlåtandet som svar på remissen. Förvaltningen är positiv till 
de sex olika förslagen om författningsändringar. Förvaltningen vill 
dock betona att förslagen på punkt ett och fyra kommer att kräva 
mer resurser. Det är önskvärt att förslagen på punkt ett och fem 
kommer med tydliga riktlinjer för en rättssäker handläggning. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett särskilt uttalande: 
  
Särskilt uttalande 
Liberalerna anser att promemorian lyfter fram flertalet förtjänstfulla 
förslag. Införandet av nya arbetssätt kommer dock i många fall 
kräva att socialtjänsten får mer resurser. Det behövs en nationell 
satsning motsvarande den som skett angående polis- och 
rättsväsendet. Av den kommande statsbudgeten följer nu betydande 
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budgetförstärkningar på socialtjänsten. Detta är mycket glädjande 
och det är viktigt att dessa hålls i över tid. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/214-2 Remiss - Fler verktyg i socialtjänstens 
arbete för att förebygga brott och stärka skyddet för barn 

 JÄRVA 2023/214-1.1 Bilaga - Remiss - Fler verktyg i 
socialtjänsternas arbete för att förebygga brott och stärka 
skyddet för barn 

 JÄRVA 2023/214-1 Följebrev - Fler verktyg i 
socialtjänsternas arbete för att förebygga brott och stärka 
skyddet för förebygga brott och stärka skyddet för barn 
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§ 21 
Revidering av riktlinjer för budget- och skuldrådgivning  
JÄRVA 2023/170 
 

Beslut  
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Riktlinjerna för budget- och skuldrådgivning innehåller anvisningar 
för Stockholms stads arbete med budget- och skuldrådgivning. 
Socialförvaltningen har under 2023 reviderat riktlinjerna och 
kommunstyrelsen har ombett stadsdelsförvaltningarna och 
stadsledningskontoret att yttra sig över det nya förslaget. 
  
Förvaltningen ställer sig positiv till det reviderade förslaget. Vidare 
bedömer förvaltningen att det förebyggande arbetet inom budget-
  och skuldarbetet i det reviderade förslaget har förtydligats, med 
konkreta exempel på hur stadsdelsförvaltningar kan arbeta bredare 
med frågan. Vikten av samverkan inom och mellan förvaltningar 
lyfts i det här sammanhanget fram i riktlinjerna. Förvaltningen anser 
att riktlinjerna bör kompletteras med skrivningar rörande 
förvaltarskap, goda män, samt om möjligt, se över möjligheter att ta 
fram gemensamma kvalitetsnyckeltal som kan stödja 
metodutvecklingsarbetet lokalt och stadsövergripande. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/170-4 Revidering av riktlinjer för budget- och 
skuldrådgivning 

 JÄRVA 2023/170-2 Bilaga - Riktlinjer budget- och 
skuldrådgivning, reviderade juni 2023 
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§ 22 
Remiss - EU-kommissionens förslag till förordning och 
rådsbeslut om skydd för utsatta vuxna  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2023/837 
JÄRVA 2023/222 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen. 
2. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat EU-kommissionens förslag till 
förordning och rådsbeslut om skydd för utsatta vuxna till Järva 
stadsdelsnämnd. 
 
Europeiska kommissionen har presenterat ett förslag till rådets 
förordning om gemensamma regler i EU om behörig domstol, 
tillämplig lag och ömsesidigt erkännande av åtgärder till skydd för 
utsatta vuxna vid gränsöverskridande situationer och om inrättandet 
av ett europeiskt fullmaktsintyg och sammankoppling av 
myndigheters register. Kommissionen har även presenterat ett 
förslag till rådsbeslut om bemyndigande för EU:s medlemsstater att 
bli eller förbli parter till 2000 års Haagkonvention om skydd för 
vuxna i internationella situationer. 
 
Förordningen och rådsbeslutet innehåller en paketlösning där det 
föreslås att länder ska ansluta sig till 2000 års Hagkommission, 
vilket skulle kunna komma att innebära att förordningen och 
rådsbeslutet även skulle gälla vissa länder utanför EU. I teorin 
skulle förordningens och rådsbeslutets förslag kunna innebära att 
exempelvis en kommun i Sverige kan bevilja en stödinsats i ett 
annat land men också då stå för kostnaden när det gäller 
verkställigheten. Mottagande land skulle då endast ansvara för 
verkställigheten av insatsen. 
 
Förvaltningen ser positivt på förslaget att ett annat EU-land ska 
kunna erkänna den god man/och eller förvaltare som är förordnad i 
exempelvis Sverige då det förväntas bidra till att den enskildes 
möjlighet till skydd i gränsöverskridande situationer ökar. 
 
Förvaltningens uppfattning är att det är svårt att förutse vilka 
konsekvenser som förordningens och rådsbeslutets förslag skulle 
kunna komma att innebära i praktiken för kommuner i Sverige. 
 
Ställningstagande till att Sverige ska ansluta sig till 2000 års 
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Hagkommission är en fråga som förvaltningen hänvisar till Sveriges 
Riksdag. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/222-3 Remissvar - EU-kommissionens förslag 
till förordning och rådsbeslut om skydd för utsatta vuxna 

 JÄRVA 2023/222-1 Följebrev EU-kommissionens förslag 
till förordning och rådsbeslut om skydd för utsatta vuxna 

 JÄRVA 2023/222-1.1 Bilaga - EU-kommissionens förslag 
till förordning och rådsbeslut om skydd för utsatta vuxna - 
Förslag till förordning 

 JÄRVA 2023/222-1.2 Bilaga - EU-kommissionens förslag 
till förordning och rådsbeslut om skydd för utsatta vuxna- 
Förslag till rådsbeslut 
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§ 23 
Motion om att införa en obligatorisk bakgrundskontroll 
via belastningsregistret inför anställning inom omsorgen 
och äldreomsorgen  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/546 
JÄRVA 2023/149 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Remiss från kommunstyrelsen inkom till Järva stadsdelsnämnd med 
en begäran om att nämnden yttrar sig om motion om att staden ska 
införa en obligatorisk bakgrundskontroll via belastningsregistret 
inför anställning i omsorgen och äldreomsorgen skriven av Anette 
Hellström (M). 
 
Förvaltningen anser att det kan vara motiverat att införa en 
obligatorisk bakgrundskontroll via polisens belastningsregister, i 
enlighet med skribentens förslag. 
 
Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1327239 (Godkänd - R 1) Remiss - Motion om att införa en 
obligatorisk bakgrundskontroll via belastningsregistret inför 
anställning inom omsorgen och äldreomsorgen 

 JÄRVA 2023/149-1 Följebrev Motion om att införa en 
obligatorisk bakgrundskontroll via belastningsregistret inför 
anställning omsorgen och äldreomsorgen  

 JÄRVA 2023/149-1.1 Motion om att införa en obligatorisk 
bakgrundskontroll via belastningsregistret inför anställning 
inom omsorgen och äldreomsorgen 
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§ 24 
Anmälan till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) av ej 
verkställda beslut enligt SoL och LSS – kvartal 2 2023  
JÄRVA 2023/330 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av sammanställning av ej 
verkställda beslut kvartal två till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lag om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis 
rapportera gynnande beslut som inte har verkställts inom tre 
månader från beslutsdatum. Skyldigheten gäller även att rapportera 
avbrott i verkställigheten och återanmäla tidigare anmälda ärenden 
fram till dess att besluten är verkställda. Rapportering sker till 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO). Rapportering sker även 
till äldrenämnden, socialnämnden och stadsrevisionen. Denna 
rapporteringsperiod avser kvartal två, april till och med juni 2023. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/330-1 Anmälan till Inspektionen för vård och 
omsorg 

 JÄRVA 2023/330-1.1 Bilaga 1 - Sammanställning EVB 
funktionshinder SoL 

 JÄRVA 2023/330-1.2 Bilaga 2 - Sammanställning EVB LSS 
 JÄRVA 2023/330-1.3 Bilaga 3 - Sammanställning EVB SoL 

ÄO 
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§ 25 
Anmälan av delegationsbeslut  
JÄRVA 2023/191 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
  
Ärendet 

 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/191-3 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
delegationsbeslut  
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§ 26 
Protokoll för pensionärsrådet  
JÄRVA 2023/167 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollen till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 15 augusti 2023 och 19 september 2023 anmäls. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga protokollen till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/167-1 Protokoll från stadsdelsnämndens 
pensionärsråd den 15 augusti 2023 
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§ 27 
Protokoll för funktionshinderrådet  
JÄRVA 2023/168 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 22 augusti 2023 anmäls. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga protokollet till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/168-1 Protokoll från stadsdelsnämndens 
funktionshinderråd den 22 augusti 2022 
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§ 28 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att 
bereda inkomna skrivelser. 
 
  
Inkomna skrivelser 

 Skrivelsen "Skrivelse avseende skolidrottslokaler" av 
Patrick Amofah (C) 

 Skrivelsen "Skrivelse avseende SHIS bostäder" av Åsa 
Nilsson Söderström (L) 

 

Sida 49 (52)



Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2023 
 

2023-09-28 

§ 29 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
augusti  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
  
Ärendet 
Förteckning för Järva stadsdelsnämnd (augusti) finns i pärm på 
sammanträdet. 
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§ 30 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag med mera  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna 
 
  
Ärendet 

 Beslut i socialnämnden 2023-08-29 § 20 – Fördelning av 
statsbidrag för subventioner av familjehemsplaceringar 
2023, påfyllnadsmedel 

 Beslut i socialnämnden 2023-08-29 § 21 – Fördelning av 
statsbidrag för förstärkt föräldraskapsstöd 2023 

 Beslut i socialnämnden 2023-08-29 § 19 – Tillämpning av 
LVM, Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning 

 Beslut från Stadsbyggnadsnämnden 2023-08-24 § 14 om 
namn på park i stadsdelen Rinkeby 

 Kommunfullmäktiges beslut 4 september 2023 § 16 - 
Motion om att Stockholms stad ska ingå i Kompotten 

 Meddelande från Stadsbyggnadskontoret: Revidering efter 
granskning Akalla 4:1 

 Protokoll fört vid Kommunstyrelsens pensionärsråd 2023-
08-22 
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Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2023 
 

2023-09-28 

§ 31 
Förvaltningens och nämndens information och frågor  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar om utbildning för nämnden den 11 
oktober 2023 samt att arvode ska utgå. 
 
Ärendet 
Utbildning för stadsdelsnämnden den 11 oktober 2023 från juridiska 
avdelningen om sociala delegationen. 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom ordförandens förslag. 
  
Victoria Callenmark informerade om förslag på datum för julbord 
är den 7/12 eller 8/12. 
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